

Fritz-Hintze-Vorlesung / Fritz Hintze Lecture

der Sudanarchäologischen Gesellschaft zu Berlin e.V. /
of the Sudan Archaeological Society Berlin e.V.

**Historical perspectives on political dynamics
and armed conflict in Sudan**

Roman Deckert (MiCT)

20. Oktober / 20 October 2023

18:30 Uhr / 6:30pm, Humboldt-Universität zu Berlin





Fritz-Hintze-Vorlesung / Fritz Hintze Lecture 2023

Historical perspectives on political dynamics and armed conflict in Sudan

by Roman Deckert (MiCT)

Willkommen/Welcome!

Bezug nehmend auf die aktuelle Lage im Sudan widmet sich die diesjährige (öffentliche) Fritz-Hintze-Vorlesung der Sudanarchäologischen Gesellschaft zu Berlin e.V. der jüngeren Geschichte des Landes.

Datum+Zeit/Date+Time: Freitag, 20. Oktober / Friday, 20 October 2023, 18:30 Uhr / 6:30pm

Ort/Place: Humboldt-Universität zu Berlin, Hauptgebäude (Main building), Westflügel/West Wing, Raum/Room 2091/92, Unter den Linden 6, 10117 Berlin).

Kontakt/Contact: mail@sag-online.de



Roman Deckert

Roman Deckert arbeitet seit 1997 im bzw. zum Sudan, seitdem er im Rahmen seines Studiums der Geschichts-, Politik- und Rechtswissenschaften an der Ruhr-Universität Bochum ein Praktikum im Goethe-Institut Khartoum absolvierte. Für die Deutsche Botschaft leistete er zwischen 1998 und 2000 während mehrerer Aufenthalte Kulturarbeit im Goethe-Institut in Khartoum.

Zahlreiche Besuche an sudanesischen Altortümerstätten, u.a. Meroe, Musawwarat und Naga, begründeten damals sein Interesse an der antiken Geschichte des Sudans und an der Geschichte der deutschen Sudanarchäologie.

Mit umfangreichen Archivrecherchen und Zeitzeugeninterviews hat Deckert insbesondere die Geschichte der Beziehungen von Bundesrepublik und DDR zum Sudan erforscht. Seine Erkenntnisse zur deutsch-deutschen Rolle in der historischen Militarisierung des Sudans veröffentlichte er vor allem in Publikationen des Militärhistorischen Forschungsamtes der Bundeswehr.

Seit 2009 arbeitet Deckert für die Berliner NGO ‚Media in Cooperation and Transition‘ (MiCT) als Sudan-Analyst, vor allem in mehreren vom Auswärtigen Amt finanzierten Projekten zur Unterstützung sudanesischer JournalistInnen.

Roman Deckert

Roman Deckert has been working in and on Sudan since 1997, when he completed an internship at the Goethe Institute Khartoum as part of his studies in History, Political Sciences and Law at the Ruhr-Universität Bochum. Between 1998 and 2000, he undertook cultural work for the German Embassy during several stays at the Goethe-Institute in Khartoum.

At that time, numerous visits to Sudanese heritage sites, including Meroe, Musawwarat and Naga, triggered his interest in the ancient history of Sudan and in the history of Sudan Archaeology in Germany.

Through extensive archival research and interviews with contemporary witnesses, Deckert has intensively investigated the history of the relations of the Federal Republic and the GDR with Sudan. He published his findings on the German role in the historical militarisation of Sudan mostly in publications of the Military History Research Office of the German Armed Forces.

Since 2009, Deckert has been working for the Berlin-based NGO ‚Media in Cooperation and Transition‘ (MiCT) as a Sudan analyst, primarily in several projects funded by the German Foreign Office to support Sudanese journalists.